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                             Ulloq 12.11.2019 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Har man i Tasiilaq og omegn nogensinde foretaget græsningsundersøgelser for rensdyr 

eller moskusokser i de kæmpe naturområder der findes her. 

2. Såfremt man ikke har foretaget undersøgelser heraf, er der da planer herom? 

 (Medlem af Inatsisartut, Mala Høy Kuko Siumut)  

  

  

Begrundelse 

I slutningen af 1980´erne blev rensdyrene der befandt i Østgrønland ved Kuummiut og Tinteqilaaqs 

fjorde pludselig væk. Så vidt jer er orienteret om, har man ikke efterfølgende fra Kommunen, 

Naturinstituttet, eller fra Naalakkersuisut på nogen måde gjort noget for, at finde ud af hvorfor 

rensdyrene er forsvundet. 

 

Derfor kunne det være på sin plads, at få oplyst om der græsningsareal nok, såfremt man skulle 

ønske at flytte dyr herover. Man kan i henhold til fangernes fortællinger herom forstå, at siden man 

i 1960´erne flyttede rensdyr herover fra vestkysten, så var det ellers blevet til rigtig mange rensdyr. 

 

I forbindelse med de senere års klimaforandringer, hvor vejret er blevet varmere må man forvente, 

at beplantningen i naturen som dyrene lever af og kan spise må være forandrede. 

 

Jeg ønsker, at mit spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 

 

Mala Høy Kuko 

Siumut      

 

 


